
 

 

SA 0052/XLV/10 

Protokół nr XLV/10  
z sesji Rady Gminy Goleszów odbytej w sali sesyjnej Urzędu Gminy 

w Goleszowie w dniu 29 września 2010 r. 
 

Obecni: 

- 15 radnych według załączonej listy obecności, 

- sołtysi według załączonej listy obecności, 

- zaproszeni goście: Paweł Stanieczek, 

- wójt gminy Zbigniew Wacławik, zastępca wójta Henryk Odias, skarbnik gminy 

Barbara Madzia, sekretarz Bogusława Podżorska, dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury Lidia 

Lankocz, dyrektor GOPS Krystyna Klimus,  pracownicy Urzędu Gminy. 

Listy obecności radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1, 2 i 3  do 

nin. protokołu. 

 

Ad.1. Otwarcie XLV sesji Rady Gminy Goleszów, przywitanie radnych i zaproszonych 

gości.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Szalbot o godzinie 1500 otworzył sesję Rady Gminy, 

przywitał radnych, zaproszonych gości, sołtysów oraz pracowników Urzędu Gminy.  

 

Ad.2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Szalbot oświadczył, że zgodnie z listą obecności 

w posiedzeniu uczestniczą wszyscy radni, co stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji.  

 

Ad.3. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że porządek obrad dzisiejszej sesji przedstawia 

się następująco: 

1. Otwarcie XLV sesji Rady Gminy Goleszów, przywitanie radnych i zaproszonych gości.  
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2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Wyróżnienie dla Pana Pawła Stanieczka. 

5. Przyjęcie protokołu z XLIV sesji Rady Gminy.  

6. Wystąpienia gości. 

7. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy n/t analizy oświadczeń majątkowych radnych 

Gminy Goleszów. 

8. Wybór Laureata Srebrnej Cieszynianki. 

9. Wnioski i opinie z prac komisji Rady Gminy oraz zapytania.  

10. Interpelacje i zapytania. 

11. Podjęcie uchwał w sprawie:  

11.1. zmiany uchwały Rady Nr XX/197/04 z dnia 6 sierpnia 2004 roku, 

11.2. skargi p. Katarzyny Nowak na działalność Wójta Gminy Goleszów, 

11.3. Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego, 

11.4. przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy W Rodzinie na lata 2010-2015, 

11.5. ustalenia godzin bezpłatnego nauczania w Przedszkolu Publicznym w Goleszowie, 

11.6. przyznania Lauru Srebrnej Cieszynianki 2010, 

11.7. utworzenia obwodu głosowania dla przeprowadzenia wyborów do Rady Gminy 

Goleszów, Rady Powiatu Cieszyńskiego, Sejmiku Województwa Śląskiego oraz 

Wójta Gminy Goleszów zarządzonych na dzień 21 listopada 2010 r., 

11.8. określenia na rok 2011 wysokości stawek podatku od nieruchomości od 

budynków, budowli i gruntów, 

11.9. przystąpienia do wspólnego projektu „Stworzenie kompleksowego systemu 

informacji przestrzennej na terenie powiatu cieszyńskiego”, 

11.10. określenia warunków i trybu finansowania zadania własnego Gminy Goleszów w 

zakresie sprzyjania rozwojowi sportu 

11.11. zaciągnięcia długoterminowego kredytu 

11.12. zmian budżetu Gminy na 2010 rok. 

12. Udzielenie odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

13. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy i Wójta Gminy. 

14. Wolne wnioski.  

15. Informacje i komunikaty. 

16. Zakończenie XLV sesji Rady Gminy Goleszów. 
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Następnie zwrócił się do radnych z pytaniem, czy radni chcą złożyć wniosek dotyczący 

zmiany porządku obrad. Nikt z radnych nie zawnioskował o zmianę porządku obrad. 

Przewodniczący Rady ogłosił, iż XLV sesja Rady Gminy odbędzie się zgodnie z ustalonym 

przez niego porządkiem obrad. 

 

Ad.4. Wyróżnienie dla Pana Pawła Stanieczka. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Szalbot poinformował zebranych o odznaczeniu Pana 

Pawła Stanieczka. Rada Pamięci Walk i Męczeństwa uchwałą z dnia 5.02.2010 r. (Warszawa) 

nadała Panu Srebrny Medal Miejsc Opiekunów Pamięci Narodowej. Legitymacja podpisana 

przez Przewodniczącego Rady Władysława Bartoszewskiego. Odznaczenie nastąpiło na 

wniosek Zarządu Głównego Towarzystwa Opieki nad Oświęcimiem oraz Dyrekcji 

Państwowego Muzeum Auschwitz – Birkenau. Pan Stanieczek otrzymał je za zorganizowanie 

przed czterema laty Izby Oświęcimskiej w GOK w Goleszowie i jej prowadzenie, jak również 

obsługę informacyjną zwiedzających izbę. We wspomnianej izbie zgromadzono eksponaty 

związane z podobozem w Goleszowie, opracowana również została historia goleszowskiego 

podobozu, jak również autentyczne wypowiedzi bezpośrednich świadków tych wydarzeń. O 

materiały dotyczące ewakuacji podobozu w styczniu 1945 r.  poprosiło Muzeum Holocaustu 

w Waszyngtonie.  

Wspomniany wyżej medal wręczony został Panu Pawłowi Stanieczek w Urzędzie 

Wojewódzkim w Katowicach w dniu 10 września 2010 r.  

Przewodniczący Rady oraz Wójt Gminy złożyli gratulacje Panu Pawłowi Stanieczek za 

otrzymane odznaczenie. Podziękowali za wkład pracy oraz osobiste zaangażowanie przy 

tworzeniu Izby Oświęcimskiej w Goleszowie. 

 

Ad.5. Przyjęcie protokołu z XLIV sesji Rady Gminy. 

Protokół z czterdziestej czwartej sesji Rady Gminy był wyłożony do wglądu w biurze Rady. 

Nikt z radnych nie wniósł uwag do przedstawionego protokołu. Protokół nr XLIV/10 z dnia 

25 sierpnia 2010 r. został przyjęty 15 głosami „za”. 
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Ad.6. Wystąpienia gości. 

Radny Powiatowy Jerzy Sikora poinformował, że na Komisji Drogowej tematem było 

podsumowanie inwestycji wykonanych w mijającej kadencji. Na ostatniej sesji Rady Powiatu 

jedną z ważniejszych uchwał była uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu na inwestycje, 

który wyniesie 23,5 miliona zł. Inwestycje drogowe, które zostały zrealizowane w tej kadencji 

wraz ze środkami gminnymi to :  

− w 2007 r. zarurowanie odcinka cieku w Goleszowie przy ul. Wolności (170.000 zł od 

Powiatu, 130.000 zł z budżetu Gminy), w 2008 dokończony został remont końcowego 

odcinka ul. Wolności, została wykonana kanalizacja, położona został nakładka 

asfaltowa; 

− w 2008 r. remont ok. 1 km odcinka drogi w Cisownicy (150.000 zł od Powiatu, 

150.000 zł z budżetu Gminy); 

− w 2008 r. przebudowa przepustu w Godziszowie na granicy z Kisielowem (całość 

sfinansowało Starostwo Powiatowe – 160.000 zł); 

− w 2009 r. wykonano remont drogi w Lesznej – odcinek 1250 m (190.000 zł od 

Starostwa, 100.000 zł z budżetu Gminy);  

− w 2010 r. przebudowa ul. Kozakowickiej, nasz wkład finansowy to 2.680.000 zł, z 

czego 2.270.000 zł  to kwota ze środków unijnych.  

− remont nawierzchni drogi w Cisownicy o długości 1650 m za kwotę 510.000 zł 

(310.000 zł od Powiatu, 200.000 zł z budżetu Gminy). 

− remont nawierzchni drogi w Bażanowicach o długości ponad 1650 m za prawie 

500.000 zł. 

Radny powiatowy poinformował także, że jednym z głównych zadań Powiatu była sprawa 

rozbudowy i remontu części szpitala w Cieszynie wybudowanej przed trzydziestoma laty. 

Rada Powiatu postanowiła kontynuować to zadanie. Jeżeli nie zostało by ono wykonane, 

cieszyński szpital straciłby przynajmniej 50% kontraktów i znaczna część oddziałów 

zostałaby przeniesiona bo Bielska – Białej. W tym roku koszty na tą inwestycję wyniosły 

ponad 12 mln zł. (6 mln zł z budżetu Starostwa, reszta ze środków unijnych i innych dotacji). 

Powstał nowy pawilon zabiegowy i pawilon ratowniczy (koszty przeznaczone głównie na 

wyposażenie). 
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 Ad.7. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy n/t analizy oświadczeń majątkowych 

radnych Gminy Goleszów.  

Przewodniczący Rady Jerzy Szalbot poinformował, że wszyscy radni Rady Gminy 

Goleszów dopełnili ustawowego obowiązku i złożyli oświadczenia majątkowe we 

wskazanym terminie. Oświadczenia te nie odbiegały w sposób znaczący od oświadczeń z 

poprzednich okresów i zostały skierowane do Urzędu Skarbowego. 

 

Ad.8. Wybór Laureata Srebrnej Cieszynianki. 

Przewodniczący Rady Jerzy Szalbot poinformował, że Komisja Edukacji, Kultury, Sportu i 

Ochrony Zdrowia przeanalizowała wszystkie wnioski dotyczące przyznania Lauru Srebrnej 

Cieszynianki. Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia 

Adam Żwak poinformował, iż Komisja stwierdziła, że oba wnioski zostały złożone w 

terminie i spełniają wszelkie wymogi formalne. Kopie wniosków stanowią załącznik nr 4 i 5 

do nin. protokołu.  

W dyskusji głos zabrał radny Franciszek Giecek, który uzupełnił informacje na temat 

osiągnięć Pana Witolda Pieńkowskiego. Poinformował, że Pan Pieńkowski opiekuje się także 

grupą młodzieży niepełnosprawnej, uczestniczył w organizowaniu „Gajdzicówki”, czyli Izby 

Pamięci Jury Gajdzicy, co przysporzyło naszej Gminie dodatkowy obiekt kulturalny, oraz jest 

współtworcą książki o Jurze Gajdzicy. 

Wójt Gminy Zbigniew Wacławik jako wnioskodawca kandydatury Pana Józefa 

Gawłowskiego, poinformował zebranych, że Pan Józef Gawłowski jest działaczem 

ogólnospołecznym, strażakiem, sportowcem, działaczem kulturalnym, nauczycielem, 

wychowawcą, poetą, dziennikarzem i również jak Pan Pieńkowski zasługuje na Laur Srebrnej 

Cieszynianki. 

Przewodniczący Rady Jerzy Szalbot poddał pod głosowanie zgłoszone kandydatury według 

kolejności alfabetycznej. W glosowaniu wzięło udział 15 radnych.  

„Za” przyznaniem Lauru Srebrnej Cieszynianki p. Józefowi Gawłowski głosowało – 

12 radnych 
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„Za” przyznaniem Lauru Srebrnej Cieszynianki p. Witoldowi Pieńkowski głosowało – 

3 radnych 

Przewodniczący Rady ogłosił, że w wyniku tego głosowania Laur Srebrnej Cieszynianki 2010 

został przyznany Panu Józefowi Gawłowski. 

 

Ad.9. Wnioski i opinie z prac komisji Rady Gminy oraz zapytania. 

Przewodniczący Rady Jerzy Szalbot oddał głos przewodniczącym  poszczególnych 

Komisji, którzy przedstawili informacje z posiedzeń. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Gertruda Proksa poinformowała, że od ostatniej sesji 

Rady Gminy Komisja Rewizyjna obradowała trzykrotnie – 30 sierpnia, 6 września, oraz 23 

września. 

Na pierwszym posiedzeniu Komisja rozpatrywała skargę pani Katarzyny Nowak. Członkowie 

Komisji wysłuchali informacji zebranych przez Wójta Gminy Zbigniewa Wacławika 

dotyczących skargi pani Katarzyny Nowak. Zapoznano się ponownie ze sprawą. Kontynuacja 

rozpatrzenia skargi pani Katarzyny Nowak będzie miała miejsce dnia 06.09.2010 r., co 

wynika z wniosku postawionego w dniu 16 sierpnia na posiedzeniu Komisji. Komisja 

zawnioskowała o uczestnictwo pani Katarzyny Nowak w posiedzeniu, oraz o zebranie 

dokumentacji związanej z tą sprawą i dostarczenie jej Komisji w dniu posiedzenia. 

Na kolejnym posiedzeniu w dniu 6 września Komisja kontynuowała sprawę skargi. Pani 

Katarzyna Nowak nie stawiła się na posiedzenie Komisji Rewizyjnej. Komisja spotykała się 

trzykrotnie w sprawie wyżej wymienionej skargi. Rozpatrując ją Komisja uznała, że skarga ta 

jest zasadna w części dotyczącej niedotrzymania przez urzędników gminnych terminu 

odpowiedzi na pisma. Natomiast jeśli chodzi o sprawę terenów przyległych do posesji pani 

Katarzyny Nowak, Komisja nie może zająć w tej sprawie stanowiska, gdyż teren ten nie jest 

własnością Gminy. W związku z tym Komisja zawnioskowała o wyciągnięcie konsekwencji 

służbowych wobec pracowników, którzy nie dotrzymali terminu odpowiedzi na pisma pani 

Katarzyny Nowak. 

Na posiedzeniu w dniu 23 września przeanalizowano następujące tematy: 

1. Kontrola działalności GOPS – wykorzystanie funduszy celowych. 

2. Kontrola wykonania oświetlenia sołectwa Dzięgielów. 

3. Kontrola wodociągowania sołectwa Dzięgielów.  

Kierownik GOPS Krystyna Klimus szczegółowo omówiła programy, jakie są realizowane 

przez Ośrodek Pomocy Społecznej.  
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Kolejno Zastępca Wójta Henryk Odias przekazał informacje na temat wykonania oświetlenia 

w sołectwie Dzięgielów.  

Omówiono także temat wodociągowania sołectwa Dzięgielów. W trakcie dyskusji na pytania 

Komisji odpowiedzi udzielali Zastępca Wójta Henryk Odias oraz Główny Specjalista ds. 

Inwestycji Lidia Poniatowska. 

Informacje te zostały przyjęte przez członków Komisji bez uwag. 

 

Po tej informacji przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. W dyskusji nikt nie zabrał 

głosu. Kolejno Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek z posiedzenia Komisji 

Rewizyjnej. Wniosek został przyjęty jednogłośnie, tj. 15 głosami „za”. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa 

Leszek Szlauer poinformował, że w okresie pomiędzy sesjami Komisja obradowała 24 

września br. Komisja przeanalizowała następujące zagadnienia: 

1. Informacja na temat przygotowania gminy do akcji zimowej 2010/2011. 

2. Rozpatrzenie zasadności naprawy rowów odwadniających i przepustów. 

3. Zapoznanie się z tematem zagospodarowania budynku na przejściu granicznym w 

Lesznej Górnej. 

4. Sprawy bieżące. 

− Informacja na temat osuwisk w Lesznej Górnej i Godziszowie. 

− Sprawa sprzedaży lokalu w Puńcowie przy ul. Sportowej 4 na powiększenie 

pomieszczeń NZOZ. 

 

Kierownik Referatu Drogowego Jerzy Sikora przedstawił informacje na temat przygotowania 

gminy do akcji zimowej 2010/2011 oraz informacje o naprawach rowów odwadniających i 

przepustów. Podczas dyskusji Kierownik odpowiadał na pytania Komisji. Komisja przyjęła te 

informacje bez uwag.  

Kolejno Zastępca Wójta Henryk Odias przedstawił informacje na temat osuwisk w Lesznej 

Górnej i Godziszowie. Po wysłuchaniu informacji członkowie komisji postawili następujący 

wniosek: 
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1. Wystąpić do Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego o ponowne wydanie 

decyzji na podstawie opinii geologicznej, czy budynki na obszarze osuwiska nadają 

się do remontu i dalszego zamieszkania.  

 

Komisja rozpatrzyła również sprawę sprzedaży lokalu w Puńcowie na powiększenie 

pomieszczeń NZOZ. Po dyskusji Komisja sformułowała w tym temacie następujący wniosek: 

 

2. Upoważnić Wójta do rozpoczęcia procedury umożliwiającej sprzedaż lokalu z 

przeznaczeniem na działalność związaną z usługami zdrowotnymi i przeniesienia 

Biblioteki do Szkoły Podstawowej. 

 

Komisja zapoznała się także z tematem zagospodarowania budynku na przejściu granicznym 

w Lesznej Górnej. Wójt Gminy Zbigniew Wacławik poinformował Komisję, że budynki na 

przejściu granicznym zostaną przeznaczone w całości na mieszkania komunalne. 

 

Natomiast w sprawach bieżących Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  w 

sprawie zmiany uchwały Rady Nr XX/197/04 z dnia 6 sierpnia 2004 roku. 

 

Po tej informacji przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję.  

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Adam Żwak 

przedstawił radnym treść pism, które stanowią załącznik nr 6 i 7 do nin. protokołu. Wynika z 

nich, że prawo pierwokupu lokalu posiada lokator. Przewodniczący poinformował także, że 

rodzina mieszkająca w tym lokalu poniosła koszty, aby odnowić mieszkanie.  

Radny Kazimierz Wisełka zawnioskował, aby nie rozwiązywać tego problemu i podjąć 

decyzję w nowej kadencji.  

Przewodniczący Komisji Finansów i Inwestycji Krzysztof Glajcar poinformował, że 

odłożenie sprawy jest jednym z rozwiązań, ale Pani Joanna Śliwka wystosowała kolejne 

pismo i oczekuje odpowiedzi. 

Wójt Gminy Zbigniew Wacławik poinformował, że należy podjąć decyzję, czy sprzedawać 

lokal czy nie. Dlatego Rada powinna rozpatrzyć tę sprawę.  Rada Sołecka wypowiedziała się 

w tej sprawie. Wystosowała pismo, z którego wynika, że mieszkańcy Puńcowa chcą aby  

Ośrodek Zdrowia został powiększony. Kopia pisma stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu. 
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Radna Joanna Byrtek poinformowała również o piśmie Rady Sołeckiej, z którego wynika, 

że mieszkańcy Puńcowa chcą, aby Ośrodek Zdrowia został powiększony o gabinet 

rehabilitacyjny i nie zgadzają się na to, aby lokal został sprzedany jako mieszkanie. Radna 

zaproponowała wniosek, aby odwlec tę procedurę do zebrania sołeckiego. 

Kolejno w dyskusji udział wzięli Radny Artur Więcław oraz Krzysztof Glajcar. Na 

pytania radnych odpowiedzi udzielał Wójt Gminy Zbigniew Wacławik. 

 

Przewodniczący Rady Jerzy Szalbot poddał pod głosowanie wniosek Radnego Kazimierza 

Wisełka. „Za” przyjęciem wniosku głosowało 3 radnych, „przeciw” głosowało 12 radnych. 

Kolejno Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek z posiedzenia Komisji. Wniosek 

zostały przyjęty, tj. 14 głosami „za”, przy jednym głosie sprzeciwu. 

 

Przewodniczący Komisji Finansów i Inwestycji Krzysztof Glajcar powiadomił, że 

Komisja zebrała się 28 września 2010 r.  

Komisja omówiła  i  pozytywnie zaopiniowała następujące projekty uchwał w sprawie: 

− określenia na rok 2011 wysokości stawek podatku od nieruchomości od budynków, 

budowli i gruntów 

− przystąpienia do wspólnego projektu „Stworzenie kompleksowego systemu informacji 

przestrzennej na terenie powiatu cieszyńskiego” 

− zaciągnięcia długoterminowego kredytu 

− zmian budżetu Gminy na 2010 rok. 

Po tej informacji przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. W dyskusji nikt nie zabrał 

głosu. Informacja została przyjęta przez Radę. 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Adam Żwak 

poinformował, że Komisja obradowała 27 września br. Omówione zostały tematy: 

1. Przedstawienie kandydatów do Srebrnej Cieszynianki 

Przewodniczący poinformował, iż Komisja stwierdziła, że oba wnioski kandydatów zostały 

złożone w terminie i spełniają wszelkie wymogi formalne. 

2. Analiza sieci szkół w Gminie Goleszów 
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Wójt Gminy Zbigniew Wacławik przedstawił informacje na temat sieci szkół w Gminie 

Goleszów. 

W sprawach bieżących wysłuchaliśmy informacji pani pielęgniarki o stanie zdrowia dzieci 

uczęszczających do szkół w naszej Gminie.  

Komisja omówiła  i  pozytywnie zaopiniowała następujące projekty uchwał w sprawie: 

− Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego, 

− przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy W Rodzinie na lata 2010-2015, 

− ustalenia godzin bezpłatnego nauczania w Przedszkolu Publicznym w Goleszowie, 

− określenia warunków i trybu finansowania zadania własnego Gminy Goleszów w 

zakresie sprzyjania rozwojowi sportu 

Po tej informacji przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. W dyskusji nikt nie zabrał 

głosu. Informacja została przyjęta przez Radę. 

 

Ad.10. Interpelacje i zapytania. 

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie między sesjami do Rady Gminy wpłynęły 

dwie pisemne interpelacje Radnej Joanny Byrtek. Zostały one odczytane i stanowią załączniki 

nr 9 i 10 do nin. protokołu.   

Zapytania złożyli radni: 

Krzysztof Kohut zapytał, co się stało z pieniędzmi na remonty bieżące przyznane dla 

każdego sołectwa. Zapytał również o termin remontu ul. Wałowej. 

Sołtys Grażyna Foltyn-Skutek zapytała kiedy zostanie naprawiony most przy ul. Wiejskiej, 

który został zniszczony przez powódź. 

Karol Lipowczan zapytał, czy zostało wystosowane pismo do Nadzoru Budowlanego w 

sprawie budynków w Lesznej Górnej, gdyż czas nagli. Kolejny raz poprosił o udostępnienie 

kopii pism o sygnaturze DR 5511/03/10 oraz DR 5511/04/10. 

Franciszek Giecek zapytał o dojazd do działek Pani Madzi.  

 

W tym momencie przewodniczący Rady Gminy ogłosił 15 minutową przerwę, po której na salę obrad powróciło 

14 radnych – nieobecny radny Czesław Joniec. 

 

 



Protokół nr XLV/10 z sesji Rady Gminy Goleszów odbytej w dniu 29 września 2010 r.                                             
 

 

strona 11 

Ad.11. Podjęcie uchwał w sprawie: 

Projekty wszystkich uchwał zostały radnym dostarczone przed sesją. 

11.1. zmiany uchwały Rady Nr XX/197/04 z dnia 6 sierpnia 2004 roku. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa  Leszek 

Szlauer poinformował, iż Komisja omówiła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w tej 

sprawie. Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do nin. protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. Wobec braku głosów w dyskusji, 

przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie, w którym udział brało 

14 radnych. 

Uchwała nr XLV/355/10 w sprawie zmiany uchwały Rady Nr XX/197/04 z dnia 6 sierpnia 

2004 roku została podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 14 radnych  

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 12 do nin. protokołu. 

 

11.2. skargi p. Katarzyny Nowak na działalność Wójta Gminy Goleszów 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Szalbot poinformował, że skargę rozpatrywała Komisja 

Rewizyjna i wszystkie informacje dotyczące tej uchwały przedstawiła w sprawozdaniu. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. Wobec braku głosów w dyskusji, 

przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie, w którym udział brało 

14 radnych. 

Uchwała nr XLV/356/10 w sprawie skargi p. Katarzyny Nowak na działalność Wójta Gminy 

Goleszów została podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 12 radnych  

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 2 radnych 
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Uchwała ta stanowi załącznik nr 13 do nin. protokołu. 

 

11.3. Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Adam Żwak 

poinformował, iż Komisja omówiła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w tej 

sprawie. Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do nin. protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. Wobec braku głosów w dyskusji, 

przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie, w którym udział brało 

14 radnych. 

Uchwała nr XLV/357/10 w sprawie Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego została 

podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 14 radnych  

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 15 do nin. protokołu. 

 

11.4. przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy W Rodzinie na lata 2010-2015 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Adam Żwak 

poinformował, iż Komisja omówiła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w tej 

sprawie. Opinia Komisji stanowi załącznik nr 16 do nin. protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. Wobec braku głosów w dyskusji, 

przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie, w którym udział brało 

14 radnych. 

Uchwała nr XLV/358/10 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy W Rodzinie na lata 2010-2015 została 

podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 14 radnych  
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„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 17 do nin. protokołu. 

 

11.5. ustalenia godzin bezpłatnego nauczania w Przedszkolu Publicznym w Goleszowie 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Adam Żwak 

poinformował, iż Komisja omówiła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w tej 

sprawie. Opinia Komisji stanowi załącznik nr 18 do nin. protokołu. 

Następnie przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję.  

Radny Krzysztof Glajcar poprosił o przybliżenie informacji dotyczących bezpłatnego 

nauczania w Przedszkolu Publicznym w Goleszowie. 

Wójt Gminy Zbigniew Wacławik poinformował, że na czerwcowej sesji została podjęta 

uchwała, która precyzowała niektóre zapisy nowej ustawy o przedszkolach. Przedszkole 

zgodnie z prawem bezpłatnie będzie funkcjonowało od godziny 8.00 do 13.00. – w tym 

przedziale czasowym realizowane są podstawowe zadania programu. Natomiast za 

dodatkowe godziny, w których prowadzone będą zajęcia z rytmiki, wiedzy o regionie i 

relaksacyjne, będą płacić rodzice. Natomiast koszty posiłków stanowią odrębny temat. 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący Rady Gminy poddał projekt 

uchwały pod głosowanie, w którym udział brało 14 radnych. 

Uchwała nr XLV/359/10 w sprawie ustalenia godzin bezpłatnego nauczania w Przedszkolu 

Publicznym w Goleszowie została podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 14 radnych  

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 19 do nin. protokołu. 

 

11.6. przyznania Lauru Srebrnej Cieszynianki 2010 
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Przewodniczący Rady Jerzy Szalbot poinformował, że w wyniku głosowania Laur Srebrnej 

Cieszynianki został przyznany Panu Józefowi Gawłowski, wobec czego brzmienie §1 jest 

następujące: Przyznać Laur Srebrnej Cieszynianki 2010 p. Józefowi Gawłowski z Bażanowic. 

Następnie przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. Wobec braku głosów w dyskusji, 

przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie, w którym udział brało 

14 radnych. 

Uchwała nr XLV/360/10 w sprawie przyznania Lauru Srebrnej Cieszynianki 2010 została 

podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 14 radnych  

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 20 do nin. protokołu. 

11.7. utworzenia obwodu głosowania dla przeprowadzenia wyborów do Rady Gminy 

Goleszów, Rady Powiatu Cieszyńskiego, Sejmiku Województwa Śląskiego oraz Wójta 

Gminy Goleszów zarządzonych na dzień 21 listopada 2010 r. 

Wójt Gminy Goleszów Zbigniew Wacławik poinformował, że w Gminie można tworzyć 

obwody wyborcze w tzw. zakładach zamkniętych jak np. w domach opieki, szpitalach, 

więzieniach, jednostkach wojskowych. Taki obwód wyborczy zostanie stworzony właśnie w 

Ewangelickim Domu Opieki „EMAUS” w Dzięgielowie. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. Wobec braku głosów w dyskusji, 

przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie, w którym udział brało 

14 radnych. 

Uchwała nr XLV/361/10 w sprawie utworzenia obwodu głosowania dla przeprowadzenia 

wyborów do Rady Gminy Goleszów, Rady Powiatu Cieszyńskiego, Sejmiku Województwa 

Śląskiego oraz Wójta Gminy Goleszów zarządzonych na dzień 21 listopada 2010 r. została 

podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 14 radnych  

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych 
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Uchwała ta stanowi załącznik nr 21 do nin. protokołu. 

 

11.8. określenia na rok 2011 wysokości stawek podatku od nieruchomości od budynków, 

budowli i gruntów 

Przewodniczący Komisji Finansów i Inwestycji Krzysztof Glajcar poinformował, iż Komisja 

omówiła projekt uchwały i zaproponowała uchwalenie następujących stawek podatkowych: 

1. od budynków lub ich części  

a) od budynków mieszkalnych (w tym letniskowych) - od 1m² powierzchni użytkowej – 

0,66 zł  

b) od budynków lub ich części związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz 

od budynków mieszkalnych (w tym letniskowych) lub ich części zajętych na prowadzenie 

działalności gospodarczej – od 1m² powierzchni użytkowej – 19,80 zł  

c) od budynków lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie 

udzielania świadczeń zdrowotnych – 4,27 zł  

d) od budynków lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie 

obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym – 9,82 zł  

e) od pozostałych budynków lub ich części, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej 

statutowej działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – od 1m² 

powierzchni użytkowej –  4,50 zł  

2. od budowli lub ich części związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej – 2% 

ich wartości  

3. od gruntów: 

a) od gruntów związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu 

na sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – od 1m² 

powierzchni użytkowej – 0,78 zł  

b) od gruntów pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni 

wodnych – od 1 ha powierzchni – 4,15 zł  

c) od pozostałych gruntów, w tym zajętych na prowadzenia odpłatnej statutowej 

działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 0,17 zł  

d) od gruntów określonych w ewidencji gruntów i budynków symbolem dr za 

wyjątkiem dróg nie podlegających opodatkowaniu na podstawie art.2 ust.3 pkt 4 

ustawy o podatkach i opłatach lokalnych – od 1m² powierzchni – 0,03 zł  
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e) od gruntów określonych w ewidencji gruntów i budynków symbolem B – od 1m² 

powierzchni 0,30zł  

Komisja zmieniła dwie pozycje, a mianowicie w punkcie: 

3. od gruntów: 

a) od gruntów związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na 

sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – od 1m² powierzchni 

użytkowej – 0,78 zł  

Kwota proponowana przez Wójta Gminy została zmieniona z 0,77 zł na 0,78 zł oraz w 

punkcie: 

 3. od gruntów: 

e) od gruntów określonych w ewidencji gruntów i budynków symbolem B – od 1m² 

powierzchni 0,30zł  

Kwota proponowana przez Wójta Gminy została zmieniona z 0,29 zł na 0,30 zł. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w tej sprawie. Opinia Komisji stanowi 

załącznik nr 22 do nin. protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał kolejno pod głosowanie wnioski Komisji Finansów i 

Inwestycji, w którym udział brało 14 radnych.  

Wniosek o zmianie kwoty w punkcie 3. a) 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 14 radnych  

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych 

Wniosek o zmianie kwoty w punkcie 3. e) 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 13 radnych  

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 1 radny 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. Wobec braku głosów w dyskusji, 

przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie wraz z propozycjami 

Komisji Finansów i Inwestycji, w którym udział brało 14 radnych. 
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Uchwała nr XLV/362/10 w sprawie określenia na rok 2011 wysokości stawek podatku od 

nieruchomości od budynków, budowli i gruntów została podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 14 radnych  

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 23 do nin. protokołu. 

 

11.9. przystąpienia do wspólnego projektu „Stworzenie kompleksowego systemu informacji 

przestrzennej na terenie powiatu cieszyńskiego” 

Przewodniczący Komisji Finansów i Inwestycji Krzysztof Glajcar poinformował, iż Komisja 

omówiła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w tej sprawie. Opinia Komisji stanowi 

załącznik nr 24 do nin. protokołu. 

Wójt Gminy Zbigniew Wacławik poinformował, że już kilka lat temu zrodził się pomysł, 

aby powstał kompleksowy system informacji przestrzennej na terenie powiatu cieszyńskiego. 

Starostwo Powiatowe przygotowało wniosek, który został zaakceptowany przez Komisję Unii 

Europejskiej i dostał dofinansowanie. Natomiast wkład Gminy na realizację tego projektu 

wynosił będzie 8 000 zł. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. Wobec braku głosów w dyskusji, 

przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie, w którym udział brało 

14 radnych. 

Uchwała nr XLV/363/10 w sprawie przystąpienia do wspólnego projektu „Stworzenie 

kompleksowego systemu informacji przestrzennej na terenie powiatu cieszyńskiego” została 

podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 14 radnych  

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 25 do nin. protokołu. 
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11.10. określenia warunków i trybu finansowania zadania własnego Gminy Goleszów w 

zakresie sprzyjania rozwojowi sportu 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Adam Żwak 

poinformował, iż Komisja omówiła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w tej 

sprawie. Opinia Komisji stanowi załącznik nr 26 do nin. protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że radni otrzymali dzisiaj sprawozdanie z 

przeprowadzonych konsultacji społecznych na temat projektu uchwały w sprawie warunków i 

trybu finansowania zadania własnego Gminy Goleszów w zakresie sprzyjania rozwojowi 

sportu – kopia sprawozdania stanowi załącznik nr 27 do nin. protokołu. 

Główny inspektor ds. kontroli wewnętrznej Grażyna Porębska- Jochacy poinformowała, 

że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Rady Sportu w Goleszowie, która stanowi 

załącznik nr 28 do nin. protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję.  

Sołtys Grażyna Foltyn- Skutek zapytała, ile będzie kosztować sprzyjanie dla sportu. 

Wójt Gminy Zbigniew Wacławik odpowiedział, że jesteśmy na etapie tworzenia nowego 

budżetu i w zapisie budżetowym są przewidziane dwie pozycje. Pierwsza to środki finansowe 

przeznaczone na konkursy, które dotyczą sportu. Druga pozycja to dofinansowanie klubów 

sportowych. W ubiegłym roku na pierwsza pozycje przeznaczona została kwota 14 000 zł, 

natomiast na dofinansowanie klubów 150 000 zł. W przyszłym roku planowana jest budowa 

boiska w Cisownicy.  

Radny Kazimierz Wisełka zapytał, co oznacza sformułowanie w §1 ust. 2 pkt 3 zawodów 

sportowych, oraz skąd wynika zapis §3: Przepisy uchwały mają zastosowanie do wniosków 

złożonych w 2010 roku. 

Główny inspektor ds. kontroli wewnętrznej Grażyna Porębska- Jochacy odpowiedziała 

na pytanie drugie, że organizacje pozarządowe mogą składać wnioski do budżetu o 

dofinansowanie do dnia 15 września każdego roku. Odnośnie pytania drugiego 

poinformowała, że kluby organizujące zawody sportowe (np. mecze piłki nożnej) mogą 

wliczyć w koszty zawodów sportowych koszty sędziowania. 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący Rady Gminy poddał projekt 

uchwały pod głosowanie, w którym udział brało 14 radnych. 
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Uchwała nr XLV/364/10 w sprawie określenia warunków i trybu finansowania zadania 

własnego Gminy Goleszów w zakresie sprzyjania rozwojowi sportu 2010 została podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 14 radnych  

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 29 do nin. protokołu. 

 

11.11. zaciągnięcia długoterminowego kredytu 

Przewodniczący Komisji Finansów i Inwestycji Krzysztof Glajcar poinformował, iż Komisja 

omówiła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w tej sprawie. Opinia Komisji stanowi 

załącznik nr 30 do nin. protokołu. 

Skarbnik Gminy Barbara Madzia poinformowała, że w budżecie Gminy na rok 2010 

zaplanowano dochody pochodzące ze środków zewnętrznych – Unii Europejskiej z 

przeznaczeniem na zadania inwestycyjne. Jednakże procedury związane z oceną wniosków o 

refundację poniesionych nakładów i uruchomieniem dotacji przekroczą rok budżetowy. W 

związku z taką sytuacją zaistniała konieczność bilansowania budżetu kredytem 

długoterminowym w wysokości 1 330 000,00 zł. Uchwała zawiera spłatę kredytu do roku 

2020, jednak w specyfikacji kredytowej będzie zapis o możliwości wcześniejszej spłaty, to 

znaczy zaraz po otrzymaniu środków z funduszy unijnych. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. Wobec braku głosów w dyskusji, 

przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie, w którym udział brało 

14 radnych. 

Uchwała nr XLV/365/10 w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu została podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 14 radnych  

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 31 do nin. protokołu. 
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11.12. zmian budżetu Gminy na 2010 rok 

Przewodniczący Komisji Finansów i Inwestycji Krzysztof Glajcar poinformował, iż Komisja 

omówiła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w tej sprawie. Opinia Komisji stanowi 

załącznik nr 32 do nin. protokołu. 

Treść projektu omówiła Skarbnik Barbara Madzia. Szczegółowe pisemne uzasadnienie do 

uchwały stanowi załącznik nr 33 do nin. protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. Wobec braku głosów w dyskusji, 

przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie, w którym udział brało 

14 radnych. 

Uchwała nr XLV/366/10 w sprawie zamian budżetu Gminy na 2010 rok została podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 14 radnych  

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 34 do nin. protokołu. 

 

Ad.12. Udzielenie odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

Wójt Gminy Zbigniew Wacławik poinformował, że pani Radna Joanna Byrtek złożyła 

interpelację, w sprawie remontu drogi powiatowej. Interpelacja ta została przekazana na ręce 

Radnego Powiatu i członka Komisji Dróg. 

Kolejna interpelacja Radnej Joanny Byrtek, to interpelacja w sprawie dojazdu do posesji przy 

ulicy Polnej. Po ostatniej powodzi most przy ul. Polnej nie nadaje się do eksploatacji. Wydane 

zostanie polecenie, aby ten most został zamknięty, co nie znaczy że pozbawimy mieszkańców 

dojazdu. Dojazd jest możliwy przez prywatną posesję RKS-u.  

Na zapytanie Radnego Krzysztofa Kohut, Wójt odpowiedział, że Kierownik Referatu 

Drogowego Jerzy Sikora udzieli szczegółowej informacji. 

Na zapytanie Sołtys Grażyny Foltyn- Skutek Wójt odpowiedział, że jeszcze w tym roku 

zostanie wyremontowany most, który został zniszczony podczas sierpniowej powodzi. Dojazd 

nie został całkowicie odcięty, jest dojazd z obu stron, ale objazdy są kłopotliwe. 
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W sprawie pisma do Nadzoru Budowlanego, o które zapytał Radny Karol Lipowczan, 

odpowiedzi udzieli Zastępca Wójta Henryk Odias. 

Na ostatnie zapytanie Radnego Franciszka Giecek, Wójt odpowiedział, że na dzień 

dzisiejszy nie ma w tym miejscu dojazdu. Zostanie zmieniony plan zagospodarowania 

przestrzennego i w nowym planie droga zostanie w tym miejscu przywrócona. 

Kierownik Referatu Drogowego Jerzy Sikora poinformował, że jak zostało ustalone przez 

Radę, remonty drogowe wykonywała w tym roku firma Pana Dyrdy, która wygrała przetarg 

(koszt tego zadania to 195 200 zł - koszt 40 ton masy). Koszty rozłożone zostały na sołectwa i 

wynoszą: 

− Goleszów Górny  39 576 zł 

− Bażanowice   27 328 zł 

− Dzięgielów   14 226 zł 

− Goleszów Równia 31 280 zł 

− Cisownica  12 980 zł 

− Goleszów Dolny 31 476 zł 

− Godziszów  14 737 zł 

− Kisielów  5 270 zł 

− Puńców  15 323 zł 

− Leszna Górna  2 928 zł 

Na odśnieżanie przeznaczona była kwota 200 000 zł. Kierownik Referatu Drogowego Jerzy 

Sikora poinformował również o kosztach innych materiałów koniecznych do wykonania 

remontów, oraz o rezerwach finansowych. W sumie wszystkie koszty wynoszą 603 000 zł. 

Jeszcze kończone są remonty i wtedy zostaną rozliczone wszystkie zadania. Kierownik 

Referatu Drogowego Jerzy Sikora podkreślił jeszcze raz, że w tym roku zasady finansowania 

prac drogowych zostały zmienione i uchwalone przez Radę Gminy. 

Kierownik Referatu Drogowego poinformował także, że interpelacja Radnej Joanny Byrtek 

została przekazana do Starostwa. 

W tym momencie Radny Karol Plinta zapytał, czy jego interpelacja złożona w czerwcu 

została także przekazana do starostwa. 
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Kierownik Referatu Drogowego odpowiedział, że interpelacja Radnego Karola Plinty została 

przekazana do Starostwa. Remont drogi, o której pisał  Radny Karol Plinta, planowany jest za 

2-3 lata. 

Kolejno Zastępca Wójta Henryk Odias odpowiedział na zapytanie Radnego Karola 

Lipowczana. Poinformował, że rozmawiał z prof. Wójcikiem z Państwowego Instytutu 

Geologii, który wystawiał opnie w sprawie osuwiska, i poprosił aby Pan Wójcik przyjechał 

jeszcze raz i wydał dokładną opinię. Poinformował, że jeśli wystąpilibyśmy z obecną opinią 

do Nadzoru Budowlanego, istnieje wielkie prawdopodobieństwo, że budynki te zostaną 

wyłączone z dalszego zamieszkania. Jeśli Nadzór Budowlany wyda zalecenie opuszczenia 

budynków, to staniemy przed problemem, którego nie jesteśmy w stanie na dzień dzisiejszy 

rozwiązać.  

Zastępca Wójta szczegółowo opisał problem uszkodzonych budynków i podkreślił, że pismo 

nie zostało wystosowane z  powodu zwłoki, ale z powodu złożoności i problematyki sprawy. 

Po burzliwej dyskusji Wójt Gminy Zbigniew Wacławik poinformował, że jutro zostanie 

wystosowane pismo do Nadzoru Budowlanego z zapytaniem, czy budynki w Lesznej Górnej 

mogą być nadal zamieszkałe. 

 

Ad.13. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy i Wójta Gminy. 

Wójt Gminy Zbigniew Wacławik poinformował o następujących wydarzeniach: 

− w ostatni weekend sierpnia obchodzono Dni Gminy Goleszów, w ramach których 

odbyły się Dożynki Gminne. Wójt podziękował wszystkim organizatorom imprezy, 

− 31 sierpnia po raz trzeci w tym roku został ogłoszony na terenie naszej Gminy alarm 

przeciwpowodziowy, skończyło się na alarmie, nie było większych szkód, 

− Wójt Gminy spotkał się z dyrektorami szkół, zostały zaakceptowane wszystkie aneksy 

do ramowych programów szkolnych, zrezygnowano z usług prowadzenia świetlic 

przez DPD, zadanie to przekazane zostało nauczycielom, 

− Wójt Gminy spotkał się z mieszkańcami Cisownicy (z okolicy tartaku Pana 

Szymańskiego), w sprawie wjazdu, który blokuje Pani Oreł. Mieszkańcy podjęli 

decyzję o budowie zastępczego mostu, który już funkcjonuje, 
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− 1 września rozpoczął się rok szkolny, Wójt Gminy wziął udział w uroczystym 

rozpoczęciu roku szkolnego w wyremontowanej Szkole Podstawowej w Cisownicy, 

− Wójt Gminy spotkał się z rodzicami przedszkolaków w sprawie placu zabaw, podjęta 

dzisiaj decyzja zamyka temat, jest już firma, która będzie budowała plac zabaw, 

− Chór mieszany „Senior” działający przy Parafii Ewangelicko- Augsburskiej w 

Goleszowie obchodził w niedzielę 5 września Jubileusz 25-lecia powstania, 

− odbyło się spotkanie Wójtów i Burmistrzów ze Starostą Cieszyńskim, głównym 

tematem spotkania była sieć szerokopasmowa internetu, zrodził się pomysł, aby 

wprowadzić taką sieć w całym powiecie cieszyńskim,  

− odbyły się dwa spotkania z Lokalną Grupą Działania, na pierwszym spotkaniu projekt 

II etapu zagospodarowania terenu pomiędzy Szkołą a Urzędem Gminy uzyskał prawo 

do analizy przez Marszałka Województwa (gdyż uzyskał najwięcej punktów). Dzisiaj 

odbyło się kolejne posiedzenie LGD, został złożony jeden wniosek przez Parafię 

Ewangelicko- augsburską w Goleszowie na 25 000 zł – wniosek uzyskał poparcie, 

− 11 września odbyły się Zawody Pożarnicze Gminy Goleszów w Lesznej Górnej. 

Spośród 12 startujących drużyn najlepsi okazali się druhowie z Godziszowa, drugie 

miejsce zajęła drużyna z Puńcowa, trzecie miejsce drużyna z Bażanowic, 

− 19 września świętowano uroczyste otwarcie i poświęcenie odrestaurowanego Domu 

Parafialnego „Czytelnia”, a także 25-lecie posługi duszpasterskiej proboszcza 

goleszowskiej parafii ks. prałata Adama Drożdża. Otwarcia i poświęcenia „Czytelni” 

dokonał ks. biskup Tadeusz Rakoczy – zwierzchnik Diecezji Bielsko- Żywieckiej 

Kościoła Rzymskokatolickiego, 

− w Ustroniu w ostatnią sobotę odbyła się impreza sportowo- rekreacyjna „Powiat bez 

granic”, jako Gmina zdobyliśmy pierwsze miejsce za współzawodnictwo dzieci i 

młodzieży w zawodach sportowych – gratulacje dla zawodników i nauczycieli, 

niestety jako jedyni w całym powiecie tym roku nie wystawiliśmy drużyny dziecięco- 

młodzieżowej. Także samorządowa reprezentacja Gminy Goleszów spisała się 

znakomicie – przeprowadzono cztery konkurencje, nasza drużyna zajęła trzy miejsca 

medalowe, 

− wczoraj odbyło się w Goleszowie spotkanie w sprawie problemu, który stwarza 

budowa drogi w Kozakowicach, w spotkaniu uczestniczyli przedstawiciele starostwa, 
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przedstawiciele wykonawcy, inspektor nadzoru, projektant i mieszkańcy Kozakowic. 

Okazało się że w planie budowy drogi nie został uwzględniony rów odwadniający od 

strony południowej przy ul. Kozakowickiej. Zostało ustalone, że rów ten musi 

powstać, 

− Wójt Gminy przedstawił sprawę nazewnictwa ulic w Cisownicy. Zgodnie z uchwałą 

do 1 stycznia 2011 trzeba wprowadzić nazewnictwo ulic. Sprawa jest problematyczna, 

gdyż mieszkańcy z dziesięciu ulic (20 osób) nie wyrazili zgody na nazewnictwo. 

Natomiast od 1 lipca 2011 nastąpi konieczność zmiany dowodów osobistych. Nasuwa 

się pytanie, czy nie opóźnić sprawy nazewnictwa ulic, aby powiązać te oba fakty.  

− w okresie między sesjami odbyło się 12 przetargów.  

§ Przetargi na place zabaw w Goleszowie i Puńcowie zostały przeprowadzone 

dwukrotnie. W pierwszym przetargu ceny były horendalne, natomiast w drugim 

przetargu nie zgłosił się żaden wykonawca. Niestety te inwestycje prawdopodobnie 

nie zostaną wykonane w tym roku.  

§ Rozstrzygnięty został przetarg na plac zabaw w Dzięgielowie na kwotę 135 000 zł. 

Przetarg na ul. Równą został odrzucony, gdyż kwota była o 50% większa niż 

planowane środki finansowe.  

§ Jutro odbędzie się przetarg na remont ulicy Ogrodowej. 

§ Przetarg na dostęp do internetu wygrała firma Infobox z Cieszyna za kwotę 163 000 zł 

(realizacja do końca października). 

§ Dzisiaj rozstrzygnął się przetarg na remont trzech mostów: w Puńcowie przy 

ul. Kojkowickiej, w Dzięgielowie przy ul. Turystycznej oraz w Bażanowicach przy ul. 

Kościelnej. Remonty te wykonywane są w ramach środków popowodziowych.  

§ 6 października zostanie rozstrzygnięty przetarg na odśnieżanie w Gminie Goleszów. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Szlabot poinformował o następujących wydarzeniach: 

− Przewodniczący Rady brał udział w uroczystym otwarciu i poświęceniu Domu 

Parafialnego „Czytelnia” i poinformował, że przywrócenie świetności dawnej 

„Czytelni” przy Kościele Katolickim w Goleszowie to wielkie przedsięwzięcie,  
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− 4 września odbyły się po raz trzeci w Dzięgielowie zawody rowerowe Cross Bike. 

Radny Leszek Szlauer otrzymał puchar za zajęcie pierwszego miejsca. 

− do biura rady wpłynęły dwa pisma w sprawie przekwalifikowania terenu z rolnego na 

budowlany.  

− odbyło się szkolenie ze stowarzyszenia LGD – Sposoby i możliwości gospodarowania 

odpadami w świetle prawa ochrony środowiska. Można uzyskać biuletyn 

informacyjny z tego szkolenia. 

   

Ad.14. Wolne wnioski. 

Radna Joanna Byrtek zawnioskowała o naprawienie przed zimą poboczy przy 

ul. Skowronków w Puńcowie. 

Sołtys Krystyna Bujok zawnioskowała, aby zwrócić się z pismem do Zarządu Gospodarki 

Wodnej w sprawie potoku Kisielówka i Radoń, aby wykonać wycinkę suchych drzew 

tamujących wodę. Sołtys zapytała również w imieniu rolników, czy istnieje możliwość 

pozyskania żwiru z potoku Radoń. Pogratulowała również strażakom z Godziszowa zajęcia 

pierwszego miejsca w Zawodach Sportowo- Pożarniczych. 

Zastępca Wójta Henryk Odias poinformował, że w sprawie pozyskania żwiru z potoku, 

każdy indywidualnie musi zwrócić się pisemnie do Zarządcy potoku, czyli do Zarządu 

Gospodarki Wodnej. Natomiast w sprawie wycinki drzew Zastępca Wójta poinformował, że 

wystosuje odpowiednie pismo. 

Radny Krzysztof Kohut zapytał, czy zostanie wyburzona ruina Pana Harwota. Radny 

zapytał również, co z realizacją wniosku w sprawie wymalowania pasów poziomych na 

skrzyżowaniu ul. Głównej z ul. dra A. Cinciały. 

Radny Kazimierz Wisełka podzielił się z zebranymi refleksją na temat przekwalifikowania 

terenów rolnych na budowlane. Radny poinformował, że wielkim problemem jest brak dróg 

dojazdowych do tych terenów budowlanych, które zostały przekwalifikowane. Jest wiele 

takich przypadków, że ludzie teraz nie wiedzą co zrobić w tej sytuacji.  

Radny Artur Więcław zawnioskował, aby przesunąć procedury związane z nazewnictwem 

ulic w Cisownicy do dnia 1 lipca 2011 roku.  
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Następnie radny zawnioskował o wystosowanie pisma do Powiatu w sprawie wycięcia 

krzewów rosnących przy drodze powiatowej od Kamieńca do skrętu na Leszną.  

Radny zawnioskował również o zarurowanie cieku wodnego pomiędzy strażnicą a szkołą. 

 Radny Krzysztof Kohut przeprosił za swoje nerwowe zachowanie. 

 

Ad.16. Informacje i komunikaty. 

Wójt Gminy Zbigniew Wacławik poinformował, że Rada Gminy dostała zaproszenie z 

Wędryni na ostatnie posiedzenie Rady Gminy Wędrynia, które odbędzie się 6 października 

2010 r. o godz. 17 oo.  

Wójt Gminy poinformował także, że 1 października 2010 r. o godz. 17 oo w TON-ie odbędzie 

się spotkanie organizatorów i wszystkich osób czynnie biorących udział w obchodach Dni 

Gminy Goleszów. 

Zastępca Wójta Henryk Odias przeprosił sołtysów, za późne przygotowanie zaproszeń na 

spotkanie w TON-ie. Opóźnienie to spowodowane jest licznymi sprawami związanymi z 

osuwiskami w Lesznej i Godziszowie. 

 

Ad.17. Zakończenie XLIV sesji Rady Gminy Goleszów. 

Wobec wyczerpania punktów porządku obrad przewodniczący Rady Gminy Jerzy Szalbot 

o godz. 19oo zamknął sesję Rady Gminy słowami: „zamykam XLIV sesję Rady Gminy 

Goleszów”.  

 

Na tym protokół zakończono.  

 

Protokołowała: 

podinspektor ds. działalności gospodarczej 

Joanna Gibiec 

 

 


